
Rozhovor s poslankyňou

Zariadenia pre deti sú priorita        
Zhovárali sme sa s poslankyňou Mgr. Má-
riou Imrichovou, predsedníčkou komisie 
pre školstvo a šport MZ BA-Lamač.

Čo plánujete v  oblasti 
školstva v roku 2012?
Napriek tomu, že len dve 
alebo tri deti našich poslan-
cov navštevujú materskú 
alebo základnú školu, kto-
rej zriaďovateľom je naša 
MČ Lamač, všetci zvolení 
zástupcovia podporujú tie-
to zariadenia. Na poslednom rokovaní MZ jed-
nomyseľne všetci odsúhlasili finančnú dotáciu 
vo výške 11 000 € na rekonštrukciu dvoch trak-
tov WC v ZŠ,  v prípade pokračovania projektu 
Lamačskí nulťáci bude mestská časť prispievať 
sumou 2  000 € mesačne. Školské zariadenia, 
v ktorých naše deti trávia veľkú časť dňa, pat-
ria medzi priority všetkých poslancov. Mnohí 
z nás sú členmi rád škôl, takže dostávame in-
formácie o problémoch z prvej ruky.  Poslanci 
podporujú aj neštátne zariadenia a ZUŠ tak, že 
poplatky za prenájom sa preinvestujú do po-
žadovaných opráv budov a ich rekonštrukcií.

Má na to Lamač dostatok financií? 
Naša mestská časť chce získať finančný príspe-
vok v rámci výzvy operačného programu Bra-
tislavský kraj na realizáciu projektu „Voľnoča-
sový areál s multifunkčným využitím“, ktorého 
ciele sú v súlade s platným územným plánom 
hl. mesta SR Bratislava a platným Programom 
hospodárskeho a  sociálneho rozvoja MČ BA-
-Lamač/BSK. Ak budeme úspešní, podarí sa 
nám rekonštrukcia a  revitalizácia školského 
dvora a  parku vedľa neho. Dúfame, že finan-
cie nám budú pridelené a pripravíme do roku 
2014 reprezentačné športovisko na organizá-
ciu medzinárodných športových súťaží v rám-
ci projektu Základnej školy Comenius – Part-
nerstvo škôl.

A čo v oblasti športu?
Futbalové ihrisko Na barine sa nám podarilo 
vrátiť do pôvodného stavu, to znamená, že 
nové vedenie tohto klubu začína bez dlhov 
a môže pokojne pokračovať vo svojej činnosti 
a postupovať do vyšších súťaží. Aj na tento rok 
sme im pridelili finančnú sumu, ktorá by mala 
pokryť všetky poplatky za energie v  tomto 
roku. Nechcem, aby sa z ihriska stala opustená 
trávnatá plocha, ktorá by sa mohla stáť lákad-
lom pre investorov. Ďalším športovým stán-

Zábava sa začala v sobotu 11. februára prího-
vorom predsedníčky kultúrnej komisie Marty 
Janyškovej, ktorá privítala hostí, ako aj poslan-
cov a program mohol pokračovať. Pohár vína 
a dobrá večera, to bolo na úvod. Ale popri tom 
stále živá  hudba skupiny Saturn, do tanca i do 
spevu. 

Nasledovalo vystúpenie dvoch Lamačanov – 
spevákov. Najprv so svojimi piesňami zabavil 
všetkým známy Ján Greguš, ktorý si pozval aj 
svojho hosťa, čo viacerí netušili, že tiež spevá-
ka – Stanislava Pánisa. Mnohí ho poznali, iba 
ako politika, kandidáta na prezidenta, a  tak 
ich svojou sériou pesničiek celkom prekvapil 
a  rozveselil. Po vystúpení spevákov sa začalo 
tanečné kolo, ktoré s malými prestávkami po-
kračovalo až do polnoci, do žrebovania zau-
jímavých cien tomboly. „Nekonečná“ zábava 
v  Trojke pokračovala až do skorých ranných 
hodín.

Vo februári fašiangová zábava i Valentín                                                  
V  druhý februárový víkend sa tešili lamačskí tancachtiví občania na tradičnú       
fa šiangovú zábavu.
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Neprešli ani dva dni a Lamačania sa opäť stre-
tli, tentoraz v lamačskom kine, 14. februára, na 
Valentína. Predsedníčka kultúrnej komisie M. 
Janyšková spolu so starostom Lamača P. Šram-
kom uviedli, že Valentín nie je iba sviatkom za-
milovaných, ale je určite aj o láske dlhoročnej 
– partnerskej, ale aj o  láske rodičov, detí... Aj 
preto v kine ocenili najdlhšie žijúce manželské 
páry v Lamači, ktoré sa akcie zúčastnili. 

Boli  tam dva také, manželia Mária a Juraj Po-
gányovci, ktorí sú spolu už 46 rokov a Helena 
a František Ovádekovci, ktorí sú manželmi 43 
rokov. Dámy dostali od starostu ružu, ale ob-
daroval aj ďalšie dve, ktoré zarecitovali pekné 
valentínske želanie. Všetci prítomní si potom 
pozreli filmové predstavenie Skús ma rozo-
smiať a  po ňom ich čakalo ešte malé občer-
stvenie.

Text a foto: klPokračovanie na str. 2

Najbližšie zasadnutie miestnej rady bude 8. 3. a miestneho zastupiteľstva 22. 3. 2012.
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Príďte voliť!                                        
Občania Mestskej časti Bratislava-Lamač vždy 
figurovali v účasti vo voľbách na popredných 
miestach štatistík. Dúfame, že voľby do Národ-
nej rady Slovenskej republiky, ktoré sa usku-
točnia 10. marca 2012, len potvrdia tento fakt 
a  Lamačania si prídu uplatniť svoje volebné 
právo, v čo najväčšom možnom počte. 

Dôležité informácie pre voličov:    
•  právo voliť do Národnej rady Slovenskej re-

publiky priznáva volebný zákon každému 
občanovi Slovenskej republiky, ktorý ku 
dňu volieb spĺňa vekovú hranicu 18 rokov 
(cudzincom v týchto voľbách nie je umož-
nené voliť).  

•  obyvatelia bez domu a  obyvatelia Lamača 
s trvalou adresou v Miestnom úrade MČ Bra-
tislava-Lamač môžu voliť len v okrsku č. 1.

•  v  týchto voľbách je možné voliť len s  ob-
čianskym preukazom, volič po príchode do 
volebnej miestnosti preukáže svoju totož-
nosť občianskym preukazom, ak nepredlo-
ží volič občiansky preukaz, hlasovanie sa 
mu neumožní.

•  volič, ktorý nemôže sám upraviť hlasovací 
lístok pre zdravotné postihnutie alebo pre-
to, že nemôže čítať alebo písať, má právo 
vziať so sebou do priestoru určeného na 
úpravu hlasovacích lístkov iného voliča, nie 
však člena okrskovej volebnej komisie, 
aby zaňho hlasovací lístok podľa jeho poky-
nov upravil a vložil do obálky.

•  zo závažných, najmä zdravotných dôvodov 
možno okrskovú volebnú komisiu požiadať 
o to, aby volič mohol hlasovať mimo voleb-
nej miestnosti, a to len v územnom obvode 
volebného okrsku, pre ktorý bola okrsková 
volebná komisia zriadená.

•  žiadosti o vykonanie hlasovania do prenos-
nej schránky si voliči môžu telefonicky na-
hlásiť v Miestnom úrade Bratislava-Lamač 
(tel. č.: 64  781 581, 0918 243 460) od 6. 
3. 2012, prípadne v deň volieb v príslušnej 
okrskovej volebnej komisii prostredníctvom 
rodinného príslušníka alebo inej osoby.   

M. Štarková

kom, ktorý nám ponúka celoročné športové 
vyžitie je nová ľadová plocha Ice Arena. My, 
Lamačania, máme možnosť bezplatného vyu-
žívania tohto štadióna počas hodín vyhrade-
ných pre verejnosť. Okrem toho sú vymedzené 
voľné vstupy pre MŠ a ZŠ v sprievode učiteľa a 
s možnosťou zaplatiť 10 € za inštruktora. Jana 
Pišteková organizuje korčuliarske kurzy pre 
deti a mládež. Ďalšou úlohou tohto investora 
je vybudovať futbalové ihrisko za ľadovou plo-
chou, ktoré by sme chceli v budúcnosti pokryť 
umelým povrchom. To sú naše plány.   

Návrh stavby multifunkčnej haly Na barine 
sa borí s problémami... 
Po poslednej prezentácii návrhu novej stavby 
multifunkčnej haly Na barine som bola milo 
prekvapená úplne novou štúdiou, ktorá je 
vhodne zakomponovaná do tohto prostredia. 
Môj laický pohľad na túto stavbu som si porov-
nala s názormi odborníkov zo stavebnej komi-
sie a  myslím si, že ostávajú ešte nedoriešené 
problémy ako napr. doprava, počet parkovacích 
miest a mnohé iné pripomienky občanov. Som 
presvedčená, že vzájomná komunikácia medzi 
MÚ Lamač a investorom sa bude zaoberať ná-
zormi občanov a ich relevantné pripomienky 
si investor osvojí a  zakomponuje do projek-
tu. V  prípade začatia výstavby tejto športovej 
haly budeme sledovať poskytnutie  príspevku 
investora na revitalizáciu školského ihriska pri 
základnej škole sumou 166 500 € .
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Dokončenie zo str. 1.

Rozhovor s poslankyňou                                            
Lamačania sa dočkali 
potravinovej pomoci                              
Program distribúcie potravín podporuje do-
dávky pre obzvlášť zraniteľné osoby, ktoré sa 
ocitli v ťažkej životnej situácii. V EÚ sa tento 
program uplatňuje už od r. 1987 a je finan-
covaný z Európskeho poľnohospodárske-
ho a záručného fondu. V r. 2011 sa k tomuto 
programu pripojila aj SR a u nás ho zastrešuje 
Pôdohospodárska platobná agentúra (agen-
túra Ministerstva pôdohosp. a rozvoja vidieka 
SR). Vedúca odd. pre veci sociálne MÚ BA-La-
mač A. Mrázová v spolupráci s komisiou soc., 
zdravotnou a bytovou promptne zareagovala. 
Naša MČ bola prihlásená do spomínaného 
projektu. Občania, ktorí mali nárok na tieto 
potraviny, museli však spĺňať niekoľko pod-
mienok: 
–  žiadateľ musel mať trvalý pobyt v MČ,
–  bol poberateľ starobného, invalidného 

alebo predčasného dôchodku, ktorý nepre-
sahoval 305 EUR,

–  fyzické osoby, ktoré boli poberateľmi dávok 
v hmotnej núdzi alebo príspevku k dávke. 

Po uverejnení oznamov v našich novinách, 
možno aj náhodných osobných stretnutiach, 
bola v infocentre MÚ pracovníčka, ktorá každé-
ho uchádzača zapísala i mimo stránkových dní 
alebo v neprítomnosti kompetentnej osoby. 
Bolo treba doložiť aj kópiu rozhodnutia o výške 
dôchodku zo soc. poisťovne, ktorú ochotne aj 
urobila. Celkovo sa prihlásilo i viac uchádzačov, 
ale podmienky splnilo 86 občanov. Keď som si 
myslela, že to už ani nedoriešime po minulo-
ročných problémoch so zásobovaním skladov, 
tak predsa 31. ja nuára 2012 Slovenská kato-
lícka charita priviezla múku a cestoviny aj do 
Lamača. Tovar bol na paletách a za spolupráce 
našich mužov zo zimnej údržby, v  chladnom 
počasí zložili náklad do kina Lamač. Bolo toho 
1,72 t hl. múky a 1,72 t bezvaječných cestovín. 
Ešte predtým však všetci záujemcovia boli 
upozornení na výdaj telefonicky alebo aj osob-
ne, a to v niektorých prípadoch aj niekoľkokrát. 
V dňoch 1. a 2. februára t. r. v čase od 8. – 17. h 
sme všetko odovzdali našim prihláseným žia-
dateľom. V  chladnom zimnom počasí vo ves-
tibule kina sme sa striedali viacerí počas dňa: 
pracovníčky zo soc. odd., starším pomáhala 
naložiť alebo odviezť k autu aj chlapská ruka 
z prac. čaty, na prípadné konflikty pri výdaji 
dohliadala naša okrskárka (u nás sa žiadne ne-
vyskytli!). Okrem spokojných žiadateľov som 
bola spokojná i ja, pretože som bola na tejto 
akcii osobne prítomná, pokiaľ mi to iné povin-
nosti dovoľovali.

Anna Marková
predsedníčka soc. komisie 

Informácie z MZ 9. 2. 2012:
doprava, bezpečnosť, aj šport                          
Program prvého tohtoročného zasadnutia 
miestneho zastupiteľstva v Lamači bol veľmi 
bohatý. Prvá časť programu sa venovala sprá-
ve mestskej polície, ale aj stretnutiu s  velite-
ľom štátnej polície z Dúbravky, kde sa prebe-
rali hlavne otázky dopravy, zmien v MHD, ale 
i bezpečnosti obyvateľov Lamača, tá sa totiž 
v poslednom čase dosť znížila.
Na rokovanie MZ prišli po dlhšom čase aj zá-
stupcovia spoločnosti Orange a po dlhšej dis-
kusii sľúbili, že sa počet  základňových staníc 
na bytovom dome Heyrovského 8 zníži na 
tretinu terajšieho počtu.
S  konateľom spoločnosti ZLL sport, s.r.o. 
Ľ.  Pištekom poslanci dohodli, že benefitom 
pre Lamačanov okrem voľných hodín na ľa-
dovej ploche bude vybudovanie futbalového 
ihriska v areáli do konca roku 2012.
Prezentovala sa aj zmena multifunkčnej haly 
Na barine, ktorej návrh prešiel všetkými ko-
misiami, stavebná komisia však žiada o zapra-
covanie pripomienok architektov, ktoré budú 

prezentované 12. marca na rokovaní staveb-
nej komisie.
Dôležitým aktom bolo schválenie 11 900 EUR 
z rezervného fondu na doriešenie havarijného 
stavu kanalizácie v  základnej škole (viac na 
5. strane).
Poslanci vzali na vedomie správu kontrolór-
ky, návrh úloh, správy z  jednotlivých komisií, 
schválili zmenu VZN pri stavbe a rekonštrukč-
ných prácach v našej MČ, schválili termíny ro-
kovaní MR a MZ na 2. polrok 2012, ako aj nový 
štatút časopisu Lamačan.
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Ďakujeme sponzorom Fašiangovej 
zábavy:
Hotel SPOLCENTRUM 
CARPINUS – František Ovádek
Kadernícky salón AME
Reštaurácii Trojka
Kvetinárstvo KVETY Lamač
Kadernícky salón Mirky Viktorinovej
Zelovoc Čviro – Lubomil Mišovič

Kvetinárstvo Kulla
FUXO – Martin Šimonič
Salón Nikoleta
Lekáreň ANGE
AKO ČISTO – Kotrabová Alena
Drahomíra Marchalínová – členka KK
Miroslava Liptáková-Kováčová – členka KK
Katarína Boskovičová – členka FK
Ida Matejovičová

Poslanci:
MVDr. Pavol Čech
Mgr. Marta Janyšková
Ing. Mgr. Radoslav Olekšák
Ing. Gabika Bizoňová
Anna Marková
JUDr. Júlia Ondrišová
Starosta Lamača Ing. Peter Šramko
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Obaja žijete v Lamači. Od ktorého roku?
Už od jesene 1979.

Považujete sa za Lamačanov? 
Aj predtým, než sme sa stali Lamačanmi, nám 
bola bližšia západná časť mesta a Záhorie. Pri 
výmene bytu sme zohľadnili najmä ľudskú 
mierku sídliska, pokoj a prírodu.

V novembri 2011 vás oboch starosta Lama-
ča ocenil za vašu dlhodobú prácu a prínos 
v oblasti medicíny. Čo pre vás toto ocenenie 
znamená?
Či naše osobné osudy znamenajú dačo v me-
dicíne alebo pre medicínu, sa nedá merať tým-
to lamačským ocenením. Že ste si na nás pri 
sviatku obce spomenuli, si ceníme najmä pre 
spolupatričnosť s  komunitou, v  ktorej žijeme 
a s ľuďmi, s ktorými sa roky stretáme.

Kde ste začínali svoju medicínsku prax?
Obaja na internej klinike na bratislavských Kra-
mároch.

Máte za sebou mnoho ocenení, ako aj publi-
kácií, ktoré ste vydali počas svojej praxe. Je 
niečo, čo si ceníte najviac?
Kristína: Najviac si cením, že sa mi podarilo 
založiť odbor paliatívnej medicíny a túto novú 
špecializáciu postaviť na funkčný základ.
Peter: V  zdravotníctve som sa doteraz pohy-
boval vo viacerých oblastiach od „čistej“ me-

dicíny po riadenie zdravotníctva. Najviac si 
cením prácu v lekárskej genetike. 

V súčasnosti pôsobíte aj ako poradca pre-
miérky pre oblasť zdravotníctva. Máte pred-
stavu, ktorým smerom by sa malo slovenské 
zdravotníctvo uberať? 
Peter: V  poslednom roku sa vytvorilo priveľa 
konfliktov, ktoré stavajú proti sebe zdravotní-
kov, pacientov, poisťovne a  liekové firmy. Po-
važujem za dôležité obnoviť vzájomnú dôveru 
a v jej rámci posunúť zdravotníctvo tak, aby sa 
pacienti cítili bezpečne a zdravotníci im s  ra-
dosťou poskytovali svoje služby.

Pracujete v Národnom onkologickom ústave 
v Bratislave – prečo ste si vybrali práve tento 
ťažký odbor medicíny? 
Kristína: Asi nikto by vám neodpovedal, že 
si vybral ľahký odbor... Náročnosť medicíny 
podčiarkuje najmä prostredie, v ktorom sa vy-
konáva. Ak je rozdiel medzi poznaním a  sku-
točnými možnosťami príliš veľký, je to veľmi 
frustrujúce. V  NOÚ sa podarilo vytvoriť pod-
mienky na to, aby sa naša klinika paliatívnej 
medicíny mohla stať výučbovou základňou 
a vzorom pre budovanie oddelení paliatívnej 
starostlivosti na Slovensku.

Založili ste oddelenie paliatívnej medicíny 
v NOÚ, v ktorom roku to bolo? Čo vás k tomu 
hlavne viedlo? 
Kristína: Viac ako polovicu nádorových ocho-
rení sa nepodarí úplne vyliečiť. Ak sa choroba 
rozšíri a  rýchlo postupuje, kladie veľké náro-
ky na pacienta a  jeho lekárov, ktorí by mali 
dôsledne liečiť už nie samotnú chorobu, ale 
jej ťaživé dôsledky. Ide najmä o bolesť, ale aj 
poruchy výživy, dýchavicu a napokon psycho-
logické, spirituálne a  sociálne následky. Ešte 
pred 20 rokmi sa považovalo za samozrejmé, 
že takéhoto pacienta „doopatrujú“ tam, kde 
ho pôvodne liečili, teda napr. na chirurgii, gy-
nekológii alebo na pľúcnom. Našich pacientov 
však bez ohľadu na pôvodnú lokalitu nádoru 
a spôsob liečby spájajú predovšetkým prízna-

ky v  pokročilom štádiu choroby a  možnosti 
ich ovplyvnenia. Paliatívna medicína nie je do-
opatrovanie starých a chorých, ale akútna me-
dicína, ktorá priebežne musí reagovať na rých-
lo meniaci sa zdravotný stav ťažko chorého 
pacienta. V NOÚ sme začali v roku 1995, v roku 
2004 prijalo MZ SR koncepciu paliatívnej me-
dicíny, od roku 2008 funguje výučba paliatív-
nej medicíny na našej klinike NOÚ a SZU (Slo-
venskej zdravotníckej univerzity) a  tento rok 
budú prvé absolventky skladať špecializačnú 
skúšku. 

Stretávať sa každý deň s bolesťou a utrpením 
nie je asi jednoduché. Ako to zvládate? 
Kristína: Každá práca je ťažká. Je veľmi frustru-
júce stretnúť sa s bolesťou a utrpením človeka, 
ktorému nemôžete pomôcť. V našom prípade 
to naráža na kapacitu ambulancie, posteľovej 
časti a, samozrejme, aj nás ako personálu. Ak 
je čakáreň len únosne preplnená, tak môžeme 
mať radosť z vykonanej práce rovnako ako iné 
odbory tzv. víťaznej medicíny. Vždy ide najmä 
o  to, či dokážeme pomôcť tak, aby pacient 
mohol povedať, že ak sa zveril do našich rúk, 
zásadne sa mu uľavilo.

Ťažkú prácu vás oboch treba zrejme kom-
penzovať správnym relaxom a využitím voľ-
ných chvíľ. Čomu sa venujete? 
Nie sme v tom výnimoční a tiež sa musíme veľ-
mi nútiť do tzv. aktívneho odpočinku. Asi hlav-
ný dôraz je na tom, aby to bolo „z iného súdka“. 
Keď oddych, tak bez medicíny. Turistika, kultú-
ra, pestovanie vzťahov v spoločenstve.

Dá sa vôbec od tej prace oddýchnuť a načer-
pať nové sily? 
Isteže áno, ale s vekom si regeneračná fáza vy-
žaduje stále nielen viac času, ale najmä ciele-
ného úsilia. Za mladi človek regeneruje akoby 
popri tom všetkom a nemusí na to ani veľmi 
myslieť. Po nočnej rovno na diskotéku. Teraz to 
chce viac plánovania a starostlivý výber aktivít.

Zhovárala sa Katarína Lepiešová

Rozhovor s Lamačanmi 

Práca každého lekára je náročná                                                                    

Porozprávali sme sa s manželmi MUDr. Kristínou Križanovou a MUDr. Petrom Križanom, 
ktorých v novembri 2011 v rámci 720. výročia Lamača ocenil za ich prácu a prínos našej 
mestskej časti starosta Lamača Peter Šramko. Zaujímalo nás, ako a kde pracujú, ale aj ako 
si vedia od svojej ťažkej práce oddýchnuť.
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Nová vlajka vyslúžilcov                     
Spolok vyslúžilých vojakov (SVV) generála M. 
R. Štefánika v Lamači bol založený v roku 1936 
a  patrí medzi najstaršie spolky, ktoré dodnes 
aktívne v Lamači pôsobia. 

V  súčasnosti má spolok v  Lamači 47 členov. 
Jeho aktivity už dlhšie, okrem stavania vianoč-
ného stromčeka a „mája“, neboli až také vidi-
teľné, preto o ňom veľa obyvateľov, hlavne tie 
mladšie ročníky, ani nevie.
Tento rok sa spolok rozhodol  spraviť repliku 
originálu svojej zástavy, ktorá má historickú 
hodnotu a nechce, aby sa počas akcií znehod-
notila. Vlajku posvätil kňaz Juraj Drobný.
V roku 2012 plánujú ešte dokončiť projekt Pa-
mätník Bitka pri Lamači, nevynechajú stavanie 
mája a  vianočného stromčeka, zorganizujú 
náučné zájazdy, očistia a upravia pamätník na 
miestnom cintoríne.

kl

O desiatich vareškách                       
V  nedeľu 19. februára sme privítali v  Lama-
či divadlo Gašparkovo, ktoré k  nám zavítalo 
s  rozprávkou O  10 vareškách. Na úvod pred-
sedníčka kultúrnej komisie pri MZ BA-Lamač 
Marta Janyšková spolu s Máriou Šimončičovou 
ocenili deti, ktoré nakreslili obrázok z minulého 
predstavenia O poskladanej dúhe, všetci dostali 

diplom a  malý darček. A  rozprávka sa mohla 
začať. Bola o 10 roztopašných vareškách, každá 
z nich urobila nejaký zlý a nesprávny skutok, za 
čo boli potrestané väzením. Až na záver boli 
všetky vyslobodené a  ponaučením malo byť, 
aby sme nerobili ani my, ani deti, veci, ktoré nie 
sú správne. Na záver tradične – spoločná foto-
grafia, a samozrejme, domáca úloha – nakresliť 
obrázok z tohto predstavenia.

kl

Projekt Mladý slovanista                
Naša základná škola v  Lamači sa na podnet 
Zuzky Rampáčkovej prihlásila do projektu Mla-
dý slovanista a – mala šťastie. Vybrali ju medzi 
šesť postupujúcich zo všetkých bratislavských 
škôl. Na vynikajúco pripravenej prezentácii toh-
to projektu v našej škole v posledný deň pred 

jarnými prázdninami 17. februára sa zúčastnili 
všetci žiaci školy a dostali aj predprázdnino-
vý darček. Aký? Osobné stretnutie s  dvoma 
úžasnými futbalistami tohto tímu, ktorí s nami 
strávili celé predpoludnie a s úsmevom aj pria-
teľským slovom sa venovali našim žiakom. Ktorí 
futbalisti to boli? My sme ich oslovovali Filip 
a Baba, alebo ináč – Filip Šebo a Mamadou Ba-
gayoko. Okrem toho, že žiaci strávili zaujímavé 
predpoludnie, mohli sa futbalistov opýtať na 
čokoľvek a  zároveň  mali príležitosť zapojiť sa 
do lákavých súťaží o slovanistické ceny.

Ak máte záujem zapojiť sa do projektu aj vy, 
máme pre vás program na soboty, medzi pol-
časmi na Slovane budú hrať naši žiaci so žiak-
mi škôl, ktoré boli vybraté do projektu.

M. Imrichová

Fašiangy, Turíce, 
Veľká noc príde...                                              
Fašiangy sú prechodom od zimy do jari. Naši 
predkovia vítali jar spevom, tancom i sprievo-
dom masiek, a tieto zvyky si aj dnes radi pripo-
menú mladí i starí. V Domove seniorov Lamač 
tohtoročné fašiangy oslávili obyvatelia 16. feb-
ruára povzbudení ľudovou hudbou Kuštárov-
cov a hudobnou skupinou Fortuna s Jozefom 
Pjačekom. Po úvodnom príhovore riaditeľky 
Miroslavy Floriansovej a privítaní hostí – sta-
rostu Lamača Petra Šramka, i poslancov Mar-
ty Janyškovej a Radoslava Olekšáka, otvorila 
fašiangovú zábavu kultúrna pracovníčka DsL 
Jana Chudíková a roztancovala celú sálu. K ve-
selosti prispeli aj vtipné masky. Pohodu všet-
kých zdupľovalo aj pohostenie s vyprážanými 
šiškami, bez ktorých sa fašiangy nemôžu zao-
bísť. Družná zábava sa skončila prianím dob-
rého zdravia, hojnosti, pohody a  príjemného 
spolunažívania všetkých obyvateľov.

J. Chudíková

Karnevalový raj s Obláčikom     
Princezné, motýle, včielky, lienky, myšky 
a mačka, pirát s opicou, cigánska tanečnica aj 
šmolko – kde by sa títo všetci mohli stretnúť? 
No predsa na obláčikovskom karnevale! Aj my 
v materskom centre Obláčik máme radi fašian-
govú zábavu. Preto sme si začiatkom februára 
spolu s deťmi vyrobili v tvorivých dielničkách 
masky a tešili sa na detský karneval, ktorý bol 
druhý februárový utorok. Napriek tuhým mra-
zom prišlo tento večer do telocvične ZŠ okolo 
20 detí v sprievode rodičov aj starých rodi-
čov. Mohli si prejsť prekážkovú dráhu, šantiť 
pri tanci a detských hrách alebo sa do sýtosti 
vybehať. Na záver boli všetky deti odmenené 
malým darčekom, ktorému sa veľmi potešili. 
Súdiac podľa šťastných detských tvárí a rodi-
čovských ohlasov sa tohtoročný karneval na-
ozaj vydaril. 

Katka Habrdová

Na skok v Bruseli                                
 
Europoslanec Ing. Sergej Kozlík prijal pozva-
nie členov MO Jednoty dôchodcov v Lamači. 
Stretnutie sa uskutočnilo 25. februára v kine La-
mač. Témou jeho príhovoru bola Európska únia 
(EÚ). Vysvetlil základné princípy fungovania EÚ 
a európskych inštitúcií, t. j. Rady EÚ, Európskej 
komisie a Európskeho parlamentu. Priblížil nám 
spôsob, ako sa v EÚ prijímajú rozhodnutia, na-
riadenia, smernice a iné právne akty. 
Konštatoval, že naši 13 poslanci sa vedia zjed-
notiť navzájom a tiež s poslancami iných krajín, 
napr. s poslancami z ČR, Talianska, Nemecka, 
Poľska. Svoj čas väčšinou trávi S. Kozlík v Bru-
seli resp. v Štrasburgu. Zaoberal sa aj  produk-

ciou a zamestnanosťou v poľnohospodárstve 
v zahraničí a u nás, celkovou zamestnanosťou 
v  európskych krajinách, nevynechal ani pál-
čivú tému platov poslancov, odstupného po 
skončení mandátu, zaujímali nás aj eurofondy 
a ich využívanie, európsky menový fond, eu-
roval, jednotný celoeurópsky trh, na ktorom je 
voľný pohyb osôb, tovaru a služieb, dôchod-
kový systém, privatizácia veľkých podnikov po 
roku 1989, atď. 

Anton Ondrejka 
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Hviezdy školy
Polrok je za nami a je čas bilancovať. Tridsiate-
ho prvého januára sme žiakom rozdali výpisy 
polročných známok namiesto polročného vy-
svedčenia a každý dostal od starostu Lamača 
a  OZ Kentaurus Stupava Malú encyklopédiu 
starovekej gréckej a rímskej kultúry. 
Trochu zo štatistiky polročného hodnotenia: 
Celkovo je v škole 418 žiakov, z toho 154 žia-
kov malo samé jednotky na I. stupni a 30 žia-
kov na II. stupni. Slabo prospievajúcich je 36 
žiakov. Najhorší priemer žiaka je 2,38 a najviac 
vymeškaných hodín je 207. Traja žiaci školy 
nemajú ani jednu vymeškanú hodinu. Udelili 
sme 65 pochvál, 18 pokarhaní za správanie 
sa a  4 dvojky zo správania sa. Počas polroka 
sme ocenili hviezdou školy 75 žiakov. Hviezdu 
môže získať každý žiak školy, aj ten, ktorému 
sa nedarí v prospechu a správaní sa. Toto oce-
nenie je určené žiakovi, ktorému sa podarilo 
urobiť dobrý skutok, dokázal sa o niečo zlepšiť 
v  prospechu, urobil dobrý projekt, pomohol 
spolužiakom, učiteľom a pod. 

Úspechy v súťažiach
Darilo sa nám i  v  rôznych súťažiach – v  bed-
mintone sme získali 4. miesto na majstrov-
stvách Slovenska a 1. miesto v kraji, v Pikomate 
boli v krajskom kole naši šiestaci prví a ôsmaci 
druhí, postúpili sme do krajského kola v mate-
matickej olympiáde, v  streľbe zo vzduchovky 
sme boli na 1. a 4. mieste v kraji, v Kinderiáde  
naši žiaci získali 3. miesto, v geografickej olym-
piáde sme obsadili dve prvé miesta – piataci 
a ôsmaci. Pre žiakov sme zorganizovali mnoho 
rôznorodých aktivít – Deň zdravia, Šarkaniádu, 
Lyžiarsky kurz, Záložka do knihy, Škola ide na 
Slovan, štvrtáci navštívili Hasičský zbor, spo-
lupracujeme so štátnou políciou a  pod. Or-
ganizujeme programy pre triedne kolektívy, 
ktoré majú akékoľvek problémy v  spolupráci 
s  Centrom pedagogicko-psychologického 
poradenstva a prevencie. Vo februári končíme 
s projektom „Čítaj, pochop a použi!“, ktorý bol 

financovaný prostredníctvom Európskeho so-
ciálneho fondu. Vyučovacie hodiny zamerané 
na čítanie s  porozumením budú pokračovať 
celý školský rok a na konci absolvujú žiaci rov-
naké testy, ako na začiatku roka. Testy sa po-
rovnajú a zistíme, či mali hodiny s takýmto za-
meraním na žiakov pozitívny vplyv a zlepšilo 
sa čítanie s  porozumením. Učitelia zapojení 
do projektu urobili kus dobrej práce a vytvorili 
materiál aj pre svojich kolegov. 

Rekonštrukcia kanalizácie
V poslednom období sme začali s rekonštruk-
ciu vnútornej a  zvislej kanalizácie v  budove 
školy a  s  tým súvisiacou rekonštrukciou toa-
liet v škole. Od roku 1977, keď škola otvorila 
svoje brány, toalety neboli rekonštruované. 
Od roku 2002 bojujeme s  upchatou kanali-
záciou, zatekaním potrubia. V roku 2004 sme 
boli nútení rozbúrať celé prízemie a vymeniť 
vodorovnú kanalizáciu až do priestorov pred 
budovou školy. Stálo to nemalo finančných 
prostriedkov. Táto rekonštrukcia pomohla vy-
čistiť spodnú kanalizáciu, a tým sa zlepšil prie-
tok. Museli sme žiadať Krajský úrad životného 
prostredia o  schválenie výrubu niektorých 
stromov, ktoré boli zasadené priamo nad ka-
nalizáciou. V tomto roku sme prvý raz žiadali 
aj ministerstvo školstva o finančnú pomoc na 
odstránenie havarijného stavu našej kanali-
zácie. Žiadosti sme opakovali ešte trikrát. Od 
roku 2004 sme prečisťovali zvislú kanalizá-
ciu niekoľkokrát prúdom vody, krtkovaním, 
opravovali sme toalety a robili, čo sa dalo, aby 
sme zachovali hygienu. Regionálny úrad ve-
rejného zdravia počas svojej kontroly stanovil 
povinnosť rekonštrukcie vnútornej a  zvislej 
kanalizácie do roku 2010, tento predĺžil do 
konca roku 2012. Tento rok sme konečne do-
stali sumu 20 tisíc eur od MŠ SR na odstráne-
nie havárie. Na základe verejného obstaráva-
nia sme zistili, že toľko stojí len rekonštrukcia 
kanalizácie, ale toalety by zostali staré, kach-
ličky odpadávajúce... Zrenovovanie jedného 

Novinky z našej ZŠ: prospech, správanie sa, olympiády, ale aj opravy                  
bloku stojí do 8 tisíc eur. 
Podarilo sa nám dať dokopy 
financie na dva trakty. 
Chcem touto cestou poďakovať rodičom za 
schválenie príspevku na dofinancovanie re-
konštrukcie vo výške 9 tisíc eur a všetkým, kto-
rí prispeli v dobrovoľnej zbierke (652 eur). Ďa-
kujeme MZ za 11 tisíc eur a sponzorom, ktorí 
prispeli ďalšou sumou. Tak sme získali potreb-
ných 48 742 € na opravu dvoch traktov. Čaká 
nás ešte druhá strana, ktorá je rovnako veľká. 
Určite budeme pokračovať v zbierke. Chceme 
vás touto cestou poprosiť, ak viete o možnosti 
získania financií na tento účel, dajte nám ve-
dieť. Prosíme vás o poukázanie 2 % z daní fy-
zických a právnických osôb nášmu OZ Pomoc 
školstvu v Lamači. Aj tieto financie nám pomô-
žu dokončiť rekonštrukciu.

Zápis prvákov
Začiatkom februára sme privítali lamačských 
škôlkarov a zorganizovali sme pre nich hodiny 
angličtiny, informatiky a telesnej výchovy. Ho-
diny mali úspech, a tak sme sa opäť stretli na 
zápise. Do prvého ročníka sme zapísali 91 detí 
z  toho 11 požiadalo o  odklad povinnej škol-
skej dochádzky. Škola sa teda bude rozrastať 
ďalej a my ďakujeme všetkým za dôveru, ktorú 
nám prejavili. 

Alena Petáková,
riaditeľka ZŠ

Čo je nové v školských jedálňach: dávkovač na nápoje, mlieko, najmä Brejky                             
Školská jedáleň v základnej škole pripravila pre 
žiakov v novom roku niekoľko noviniek. Do kon-
ca roka 2011 bola kompletne dokončená rekon-
štrukcia výdajovej linky, kuchyňa bola čiastočne 
doplnená novou technológiou. V  tomto roku 
plánujeme zrekonštruovať nefunkčnú vzducho-
techniku, vymeniť podlahu v kuchyni materskej 
škôlky, podlahu v školskej jedálni, vymeniť sto-
ličky v jedálni, všetko však závisí od výšky schvá-
leného rozpočtu na rok 2012.    
Program Školské ovocie sa realizuje v  našich 
zariadeniach niekoľko rokov. Dodávateľ BONI 
Fructi nám dodáva každý týždeň 200 g ovocia 
a 200 ml jablkovej šťavy za výhodné ceny na 
každé dieťa v materskej škole a každého žiaka, 
ktorý sa stravuje v školskej jedálni. Tieto vita-
míny dostávajú stravníci ako súčasť obeda. Aj 
v ostatných dňoch poskytujeme deťom a žia-
kom ovocie, resp. ovocné balíčky, ktoré naku-

pujeme z finančných  prostriedkov na nákup 
potravín, ktoré uhrádzajú rodičia. 
Na rozšírenie sortimentu pitného režimu sme 
pre žiakov skúšobne na 3 mesiace zabezpeči-
li dávkovač na nápoje, ktorý plníme nápojmi 
s  ovocným podielom a  rôznymi príchuťami, 
s nízkou energetickou hodnotou a nízkym ob-
sahom cukru. 
Školské mlieko je program, ktorý funguje vo 
viacerých krajinách Európskej únie. Mlieč-
ny program vyzýva deti – od predškolského 
veku, v  podstate až do dospelosti – aby pili 
viac mlieka, jedli viac mliečnych výrobkov, aby 
sa stravovali vyvážene a zdravo. Pretože návy-
ky, ktoré získajú v detstve, im vydržia po celý 
život. Navyše, deti dokážu ovplyvniť svojich 
rodičov, a  tak nenápadne vplývať na zdravie 
celej populácie. Do tohto procesu vstupuje 
EÚ – poskytuje dotácie pre školy, aby mali žia-

ci prístup k  mlieku a  mliečnym výrobkom za 
cenovo výhodnejších podmienok.
Do tohto projektu sú zapojené školské jedálne 
v ZŠ i oboch MŠ v Lamači v zriaďovateľskej pô-
sobnosti MÚ Lamač. Kým doteraz sme dotova-
né mlieko podávali v školskej jedálni ako nápoj 
k  múčnemu jedlu, pre žiakov základnej školy 
sme sa rozhodli ponúknuť mliečne výrobky aj 
formou Brejky kariet a  mliečneho automatu. 
Cieľom je zvýšiť spotrebu mliečnych výrobkov, 
dopriať deťom zdravú desiatu, podporiť zdravú 
výživu detí a vychovávať ich k zdravému život-
nému štýlu. Brejky je ochutené mlieko s  vita-
mínmi A a E s príchuťou kakaa, vanilky, banánu, 
jahody a karamelu, dotovaná cena je 0,28 €, ne-
dotovaná cena 0,35 €. Mlieko ako súčasť obeda 
k múčnemu jedlu dostávajú žiaci i naďalej.

Eva Dužiová
vedúca ŠJ
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Uznesenie č. 2/2012/VI k  situačnej správe 
OO PZ SR-Dúbravka za rok 2011. MZ MČ 
BA-Lamač A. berie na vedomie predloženú 
situačnú správu – s pripomienkami, B. pove-
ruje starostu, aby požiadal príslušné orgány 
PZ o zriadenie policajnej stanice priamo v MČ 
BA-Lamač a  o  rokovaniach informovať MZ – 
bez pripomienok, C. ukladá prednostke MÚ 
pripraviť právnu analýzu s návrhom riešení na 
vytvorenie vlastnej obecnej polície resp. iných 
zložiek v  Mestskej časti Bratislava-Lamač na 
zvýšenie bezpečnosti občanov Lamača a D. 
žiada o rozšírenie kompetencie a prac. náplň 
pre mestskú jazdeckú políciu o kontrolu miest 
zdržiavania sa bezdomovcov a  neznámych 
osôb, príp. miest podozrivých z  užívania nar-
kotických látok – bez pripomienok .
Uznesenie č. 5/2012/VI k  stanovisku k  ná-
vrhu na schválenie nájomnej zmluvy na 
objekt na Furmanskej ul. č. 2. MZ MČ BA-
-Lamač A. schvaľuje nájomnú zmluvu na 
objekt – „nebytový priestor – budova na Fur-
manskej ulici č. 2“, stavba so súpisným číslom 
2410, ktorá je zapísaná na LV č. 2074 a nachá-
dza sa na parcele č. 1797/1 o výmere 1070 m2, 
v k. ú. Lamač so spoločnosťou RIco elektronik, 
s. r. o. s podmienkou, že nájomná zmluva po jej 
predložení prenajímateľom bude nájomcom 
podpísaná najneskôr do 30 dní od schválenia 
uznesenia v miestnom zastupiteľstve, inak toto 
uznesenie stráca platnosť – bez pripomienok.
Uznesenie č. 6/2012/VI k  informatívnej 
správe o  anténach Orange Slovensko a. s. 
MZ MČ BA-Lamač A. berie na vedomie infor-
matívnu správu o anténach Orange Slovensko 
a. s. – s pripomienkami, B. žiada nainštalova-
nie nového telefónneho systému na bytový 
dom Heyrovského 8 ako dočasné riešenie, 
ktoré zníži výkon vysielania hlavne v  noci 
a  C.  žiada firmu ORANGE a.s. o  odstránenie 
MTS z  Heyrovského 8 do extravilánu obce – 
bez pripomienok.
Uznesenie č. 7/2012/VI k žiadosti o podpo-
ru regionálneho mesačníka Metropola. MZ 
MČ BA-Lamač A. žiada materiál dopracovať 
a predložiť na júnové MZ vzhľadom na vývoj 
príjmov rozpočtu – bez pripomienok.
Uznesenie č. 8/2012/VI k návrhu Dodatku č. 
7 k nájomnej zmluve – ZLL Sport s. r. o. MZ 
MČ BA-Lamač A. ruší uznesenie č. 196/2011/
VI zo dňa 16. 12. 2011 v časti „A“ B. schvaľuje 
Dodatok č. 7 k nájomnej zmluve uzatvorenej 
medzi MČ Bratislava-Lamač a  spoločnosťou 
ZLL Sport s. r. o. zo dňa 29. 4. 2009 v platnom 
znení – s pripomienkami – v bode c Dodatku 
č.  7 – vybudovať futbalové ihrisko v  termíne 
do 12. 12. 2012.
Uznesenie č. 9/2012/VI k návrhu na použi-
tie rezervného fondu na dofinancovanie 
opravy havarijného stavu majetku obce – 
vnútornej kanalizácie ZŠ. MZ MČ BA-Lamač 
A. schvaľuje použitie rezervného fondu na 
dofinancovanie opravy havarijného stavu ma-
jetku obce – vnútornej kanalizácie ZŠ vo výške 
11 090 EUR – bez pripomienok.
Uznesenie č. 10/2012/VI k  informatívnej 
správe o Polyfunkčnom bytovom dome La-

mač-Podháj. MZ MČ BA-Lamač A. berie na 
vedomie informatívnu správu o  Polyfunkč-
nom bytovom dome Lamač – s pripomienka-
mi, aby sa na budúce zasadnutie MZ predlo-
žili všetky uznesenia a zápisnice z  roku 2003, 
týkajúce sa výstavby Polyfunkčného domu. B. 
žiada starostu osloviť listom p. Satka vo veci 
poskytnutia 33 194 EUR (1 milión Sk) Mestskej 
časti Bratislava-Lamač prezentovaného staros-
tom v roku 2003 – bez pripomienok. 
Uznesenie č. 11/2012/VI k informácii o cyk-
listickej hale Na barine – WYNN s. r. o. MZ 
MČ BA-Lamač A. berie na vedomie informá-
ciu o cyklistickej hale Na barine – WYNN s. r. o. 
– s pripomienkami.
Uznesenie č. 12/2012/VI k  informatívnej 
správe o  Ul. Záhrady. MZ MČ BA-Lamač A. 
berie na vedomie informatívnu správu o  Ul. 
Záhrady – s pripomienkami.
Uznesenie č. 13/2012/VI k plánu verejných 
obstarávaní a  investičných akcií na rok 
2012. MZ MČ BA-Lamač A. schvaľuje plán 
verejných obstarávaní a  investičných akcií na 
rok 2012 – s pripomienkami (doplniť obstara-
nie výtlkov, opravy ciest, oslovovať poslancov 
vo veci výberových konaní) a B. ukladá pred-
nostke MÚ pripravovať na každé zasadnutie 
miestneho zastupiteľstva písomnú informáciu 
o postupoch prác na ÚPD Malokarpatské ná-
mestie a ÚPD Zečák – bez pripomienok.
Uznesenie č. 14/2012/VI k žiadosti o stano-
visko k  nájmu pozemku – Martin Lörincz 
(Magistrát hl. mesta SR). MZ MČ BA-Lamač 
A. súhlasí s  nájmom pozemku k. ú. Lamač, 
parcela č. 443/1 o výmere 9,5 m2, o ktorý Ma-
gistrát hlavného mesta SR Bratislava požiadal 
Martin Lörincz, Kollárova č. 32, 917 01 Trnava, 
na účel vybudovania prístupu na susedný po-
zemok – parcela č. 762, ktorý je vo vlastníctve 
žiadateľa – bez pripomienok.
Uznesenie č. 16/2012/VI k návrhu na zmenu 
Štatútu časopisu Lamačan. MZ MČ BA-La-
mač A. schvaľuje predložený návrh na zmenu 
Štatútu časopisu Lamačan s účinnosťou od 15. 
2. 2012 a B. schvaľuje, že členom Redakčnej 
rady Lamačana je každý poslanec s  právom 
hlasovať, aby nedošlo k  diskriminácii ktoré-

hokoľvek poslanca a C. schvaľuje za predsed-
níčku Redakčnej rady Ing. Gabrielu Bizoňovú 
– bez pripomienok.
Uznesenie č. 18/2012/VI k  VZN Mestskej 
časti Bratislava-Lamač č. 1/2012 zo dňa 9. 
2. 2012, ktorým sa určujú pravidlá pri sta-
vebných, rekonštrukčných a  udržiavacích 
prác. MZ MČ BA-Lamač A. schvaľuje VZN MČ 
BA-Lamač č. 1/2012 zo dňa 9. 2. 2012, ktorým 
sa určujú pravidlá pri stavebných, rekonštrukč-
ných a  udržiavacích prác – s  pripomienkou 
v čl. II, ods. 3 – stavebné a rekonštrukčné práce 
mimo vyhradených časov je dovolené len po 
udelení výnimky miestnym úradom na zákla-
de odporúčania predsedu komisie živ. prostre-
dia a bezpečnosti.
Uznesenie č. 22/2012/VI k  návrhu na za-
pojenie sa do výzvy na predkladanie pro-
jektov v rámci Operačného programu Bra-
tislavský kraj – regenerácia sídiel (projekt 
„Voľnočasový areál s multifunkčným využi-
tím“). MZ MČ BA-Lamač A. schvaľuje pred-
loženie žiadosti o  nenávratný finančný prí-
spevok v  rámci výzvy Operačného programu 
Bratislavský kraj za účelom realizácie projektu 
„Voľnočasový areál s multifunkčným využitím“, 
ktorého ciele sú v súlade s platným územným 
plánom hl. mesta SR Bratislava a  platným 
Programom hospodárskeho a sociálneho roz-
voja Mestskej časti Bratislava-Lamač/BSK a B. 
schvaľuje zabezpečenie realizácie projektu 
Mestskou časťou Bratislava-Lamač počas ce-
lého obdobia jeho realizácie a C. schvaľuje 
spolufinancovanie projektu „Voľnočasový 
areál s multifunkčným využitím“ z finančných 
prostriedkov Mestskej časti Bratislava-Lamač 
vo výške minimálne 5 % z  celkových opráv-
nených výdavkov na projekt stanovených žia-
dateľom, t. j. maximálne vo výške 40 000 EUR 
– bez pripomienok.
Uznesenie č. 24/2012/VI k  informatívnej 
správe o akciách plánovaných komisiou pre 
kultúru, voľný čas a revitalizáciu ihrísk v La-
mači. MZ MČ BA-Lamač A. berie na vedomie 
informatívnu správu o  akciách plánovaných 
komisiou pre kultúru, voľný čas a revitalizáciu 
ihrísk v Lamači – bez pripomienok.

Výber z uznesení zo zasadnutia Miestneho zastupiteľstva Bratislava-Lamač 9. 2. 2012          
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Dovolím si reagovať na obsah článkov, ktoré 
som si prečítal v Lamačanovi č. 2, napr. článok 
„Súlad s prírodou aj bezpečnosť“ na 1. strane. 
Pán poslanec P. Čech vo svojej spovedi spo-
mína medzi iným aj plán vytvoriť psiu mapu 
na venčenie psov. Podľa skúsenosti s  inými 
už zrealizovanými projektmi to budú zase 
zbytočne vyhodené peniaze. Veď psičkári ani 
teraz nerešpektujú tabuľky označujúce „Zákaz 
venčenia psov“ v parku pred školou. Zbytočné 
sú aj plechové koše usadené po Lamači na uk-
ladanie psích výkalov. Ktorý psičkár sa unúva 
pozbierať hovienka po svojom psovi? V  tejto 
súvislosti sa čudujem pánovi starostovi Lama-
ča P. Šramkovi, ktorý ďakuje psičkárom za to, 
že zaplatili dane za psov. Nič však nepodnikne 
proti tej väčšine psičkárov, ktorí ich nemajú 
prihlásených a neplatia dane. 
Pán poslanec ďalej spomína, že ich komisia 
pripravuje nové pravidlá proti hluku, ktoré 
obťažujú obyvateľov Lamača. Aká však irónia, 
keď týždeň, čo týždeň najmenej dva razy naši 
„spoluobčania“ vykrikujú cez amplión namon-
tovaný na streche auta: „Vážení občania, vyku-
pujeme... platíme v  hotovosti.“ A  brázdia po 
uliciach Lamača aj dve hodiny. Pracovníci MÚ 
to počujú, ale nikto proti nim nezakročí. 
Pán poslanec zrejme v  dobrom úmysle chcel 
zlepšiť dopravnú bezpečnosť v  Lamači a  ne-
chal namontovať na hlavnej dopravnej tepne 
Lamača merače rýchlosti. Skutočnosť je však 
taká, že vodiči kašlú na tieto merače rýchlos-
ti. Podľa našich pozorovaní s kamarátom, z 20 
vodičov, len 4 vodiči dodržali predpísanú rých-
losť. Ostatní ju prekročili aj o 10 – 20 km/h.
Pokiaľ sa týka križovatky na Vrančovičovej 
ulici, nie som zástancom riešenia križovatky 
kruhovým objazdom, lebo viem, že nastanú 

zmätky. Som za riešenie križovatky svetelnou 
signalizáciou. Pán poslanec, veľmi si cením 
vaše predsavzatia a plány. Cením si aj už zrea-
lizované akcie na zlepšenie životného prostre-
dia, avšak bez dôslednej spätnej kontroly do-
držiavania pravidiel a bez pomoci a kontrolnej 
súčinnosti miestnej a  dopravnej polície, vaša 
snaha a vynaložené finančné prostriedky vyj-
dú nazmar.
Uvádzate, pán poslanec, že váš klub Smer-SD 
sa snaží zlepšiť dopravnú situáciu v  Lamači. 
Neviem však, v ktorej hlave sa zrodil geniálny 
nápad, zmeniť normálnu autobusovú zastáv-
ku MHD „Bakošova“ na zastávku „na zname-
nie“. Na tejto zastávke vystupuje najviac ľudí 
v  Lamači. Vystupujú na tejto zastávke z  ulíc 
Heyrovského, Studenohorskej, Bakošovej, Na 
barine a najviac seniorov z Domova dôchod-
cov. Aj v mene týchto cestujúcich vás žiadam, 
pán poslanec, aby ste vo svojej kompetencii 
zariadili, aby sa zastávka MHD Bakošova“ upra-
vila na pôvodnú zastávku t. j. na zastávku bez 
znamenia, za čo vám vopred ďakujeme.

P. Grieč 

Jubilanti marec 2012               
  Jozef  Čahoj 89
  Elena  Kintlerová 89
  Mária  Kissová 89
  Svätopluk  Zálešák 89
  Jozef Bruško 88
  Emma Hajduová 88
  Bohuslava Piatková 88
  Mária Sabová 88
  Dušan Bublík  87
  Jozefína Hanková 87
  Emília Kaszásová 87
  Aurélia Baucová 86
  Albína Martonková 86
  Mária Hiselská 85
  Viliam Masár 85
  Jozef Ondrovič 85
  Anna Schmidtová 85
  Mária Zajíčková 85
  Emília Begánová 84
  František Bučič 84
  Jozef Haraslín 84
  Alojzia Kečkésová 84
  Anna Lietavová 84
  Margita Boďová 83
  Anna Chmelová 83
  Mária Popelková 83
  Františka Sporinová 83
  Alica Kvasňovská 82
  Irena Akantisová 81
  Marta Brunclíková 81
  Angela Nagyová 81
  Františka Ondrovičová 81
  Anna Řehůřková 81
  Brigita Anelliová 80
  Ervín Durný 80
  Miroslav Predný 80
  Františka Velická 80
  Michal Barbírik 79
  Valéria Cirbesová 79
  Anna Janošová 79
  Terézia Kováčová 79
  Ľudmila Marušiaková 79
  Jozef Matluch 79
  František Kučera 78
  Lukáš Kulifaj 78
  Viktor Paule 78
  Jozef Výboh 78
  Alžbeta Denkociová 77
  Anna Matúšková 77
  Ján Medveď 77
  Vlasta Ulíková 77
  Jolana Bartalošová 76
  František Kadúch 76
  Alexander Kolláth 76
  Miroslav Kováčik 76
  Pavol Matula 76
  Vojtech Pilka 76
  Mária Vaňková 76
  Linhart Knížat 75
  Emília Krajniakova 75
  Vladimír Minarovič 75
  Eduard Tauber 75
Všetkým jubilantom blahoželáme!
Údaje pochádzajú z Ohlasovne trvalého pobytu 
BA-Karlova Ves. Za prípadné uverejnenie neak-
tuálnych údajov sa vopred ospravedlňujeme.

Oba naše tímy zvíťazili            
Osemnásteho februára sa skončila zimná pre-
stávka a konečne sa začala dlhoočakávaná jar-
ná časť Bratislavskej hokejbalovej ligy. Legen-
dárny lamačský tím TJ SAV Lamač mal v tomto 
kole nastúpiť na najväčšom ihrisku v lige (v ra-
čianskej aréne), ale domáci tím ŠHbK Račistorf 
nedokázal pripraviť ihrisko na odohranie zá-
pasu, čím došlo ku kontumácii a Lamačania si 
domov odvážajú 3 body za víťazstvo 5:0.
Druhý historicky mladší lamačský tím Lamač 3 
sa musel na domácej pôde popasovať o víťaz-
stvo s nováčikom ligy ŠK Hancop Baltská z bra-
tislavských Dolných honov. Aj keď ŠK Hancop 
Baltská začal pôsobiť v Bratislavskej hokej-
balovej lige až tento rok, a teda zbiera cenné 
skúsenosti, je veľmi dobre fyzicky pripravený 
a motivovaný. Napriek tomu, že naše dva tímy 
k sebe prejavujú veľké sympatie, zápas sa za-
čal vo vysokom tempe, ktoré bez ohľadu na 
vysoký gólový rozdiel vydržalo až do konca. 
Od začiatku Lamačania prevzali úlohu favorita 
a búšili do súpera, ako sa  dalo. Iba výborný vý-
kon hosťujúceho brankára nedovolil domáce-
mu tímu vyššie skóre po prvej tretine (1:0). Od 

druhej tretiny to Lamačanom konečne začalo 
„sypať”, a tak sa zápas skončil jednoznačným 
výsledkom 13:0. Lamačania podali výborný, 
jednotný a zodpovedný výkon a špeciálne 
brankárovi za čisté konto patrí „ďakujeme Ma-
rek”!
Toto hracie kolo sa skončilo pre lamačské ho-
kejbalové tímy jednoznačnými víťazstvami 
a dúfame, že v tomto trende budeme pokra-
čovať. O týždeň (25. 2. 2012) si to TJ SAV Lamač 
rozdá doma s ružinovskými Tigrami a Lamač 3 
pôjde zabojovať na pôdu tento rok zatiaľ ne-
porazeného tímu Olymp Rača. Držte nám pal-
ce a všetci ste vítaní!

Výsledky 15. kola (18. 2. 2012) 
Bratislavskej hokejbalovej ligy:

Lamač 3 – ŠK Hancop Baltská – 13:0 (1:0, 4:0. 8:0)
HBC Kobra D.N.V – Olymp Rača – 1:7
ŠHbK Račistorf – TJ SAV Lamač – 0:5 (kontumácia)
Slávia Právnik – Pirate Rats – 23:2
Team Sharks –  HBC Greenhorns – 3:1
Tigri Ružinov – ŠK Hancop MO&DE – (preložené)

Pavel Bizoň,
hráč Lamač 3 a hokejbalový nadšenec

V januári a februári sa v Lamači narodili:                                                       
29.1.  Elena Mikuľaková
  2.2.  Júlia Joklová
  9.2.  Leonardo Giuseppe  Sinocchiaro
10.2.  Natália Maceková

List čitateľa

Ktorý psičkár sa unúva pozbierať hovienka?                                



Program kina na MAREC                                           

3. 3. JACK A  JILL – USA, komédia, tit., 91 
min., 18,00 h, 2,50 €

4. 3. STROM ŽIVOTA – Otec malého Jacka 
Brad Pitt sa snaží vychovať zo svojho 
syna človeka pripraveného na akúkoľ-
vek životnú situáciu. USA, dráma, titul-
ky, 18,00 h, 2,50 €

10. 3. Twilight Sága–Úsvit – Večnosťou 
sa to iba začína. USA, tit., 111 min., 
18,00 h, 2,50 €

11. 3. Moja krásna učiteľka – Tom Hanks sa 
vracia ako študent na univerzitu, kde 
spoznáva lásku v  podobe očarujúcej 
Julie Robertovej. USA, komédia, tit., 98 
min., 18,00 h, 2,50 €

17. 3. Sherlock Holmes 2: Hra tieňov – Ra-
kúsky korunný princ je mŕtvy a vyzerá 
to na samovraždu... USA, tit., 129 min., 
18,00 h, 2,50 €

18. 3. Silvestrovská noc – Šou pred kon-
coročným odpočítavaním rozhodne 
patrí romantike. USA, komédia, tit., 118 
min., 18,00 h, 2,50 €

24. 3. MUŽI V NÁDEJI – Milujúci otec a pria-
teľský svokor Rudolf ponúkne zaťovi 
niekoľko rád, ako vniesť do monotón-
neho manželstva potrebné vzrušenie. 
ČR, 115 min., 18,00 h, 2,50 €

25. 3.  Mission: Impossible-Ghost protocol 
– Vyberajú si misie, ktorých splnenie 
je prakticky nemožné. USA, akčný, tit., 
100 min., 18,00 h, 2,50 €

31. 3. HAPPY FEET 2 – Tučniaci na cestách. 
Austrália, animovaný, slov. dab., 100 
min., 15,30 h, 2,50 €

31. 3. Bastardi 2 – ČR, dráma, 97 min., 
18,00 h, 2,50 €

Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač    

Miestny úrad Bratislava-Lamač
Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava
Tel.: 64 78 00 65

MIESTNY ÚRAD A POKLADňA
Pondelok 10:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok 08:00 – 12:00 
Streda 07:30 – 12:00 13:00 – 16:30
Štvrtok 08:00 – 11:00
Piatok 08:00 – 11:00
PODATEľňA
Pondelok 08:00 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok 07:30 – 12:00 13:00 – 15:30
Streda 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
Štvrtok 07:30 – 12:00 13:00 – 16:00
Piatok 07:30 – 12:00
OVEROVANIE PODPISOV A LISTíN
Pondelok 8:00 – 11:00 13:30 – 16:30
Utorok 8:00 – 11:00 13:30 – 15:00
Streda 8:00 – 11:00 13:30 – 16:30
Štvrtok 8:00 – 11:00 13:30 – 15:00
Piatok 8:00 – 11:00

Program na marec                                                 

7. 3. 2012 o 16.30 h – Otvorenie výstavy 
Život pod Rozálkou II. – insitný rezbár 
Pavel Krkoška – Kino Lamač
7. 3. 2012 o 17.00 h – MDŽ  – kino Lamač
18. 3. 2012 o 11.00 h – Divadielko pre 
deti – Papierové kráľovstvo

ZMENA ORDINAČNÝCH HODÍN:
Veterinárna ambulancia – Lamač,
Heyrovského 12
web: pavolcech.netlab.sk
mail: pavolcech@gmail.com
mobil: 0903 463 022
Ordinačné hodiny  Individuálne ord. hod. 
   na telef. objednávku
Po  15,00 – 19,30    9,00 – 12,00
Ut  15,00 – 19,30    9,00 – 12,00
Str  15,00 – 19,30    9,00 – 12,00
Štvr     9,00 – 12,00  12,00 – 15,00 operačný deň
Pia  14,00 – 17,30    9,00 – 12,00 

Riadková inzercia                                                          

• Inštalatér – aj cez víkendy: 0904 572 977 
• Predaj krmiva značky Eminet pre psov a mač-

ky – balenie 3 kg a 15 kg za výhodné ceny. 
Dovoz v Lamači zdarma. Tel.: 0905 284 492

• Predám garáž Na barine. Tel.: 0907 307 629
• Novootvorený salón krásy a zdravia Ni-

koleta, ponúka lymfodrenážne manuálne 
masáže, anticelulitídové masáže, reiki tera-
piu a  japonskú manikúru. Objednávky na 
tel. č.: 0911 900 711 

• Kozmetika Viera – čistenie pleti, masáž ple-
ti, laserové ošetrenie pleti, ionizácia tváre, 
depilácia tváre, nôh a rúk. Objednávky na 
tel. č.: 0905 458 233. Tešíme sa na vašu náv-
števu na Heyrovského 14.

• Hľadám si partnera na hobby – zámočnícke 
a stolárske práce.

 Tel. č.: 02/ 64 78 0030, 0914/ 11 47 48

Knižnica pozýva                                                       

Pondelok 13,00 – 19,00
Streda 13,00 – 19,00
Štvrtok 10,00 – 15,00

Program MC Obláčik                                                   

Streda, 7. 3., o 10. h Podporná skupina doj-
čenia, téma: Príprava tehotných mamičiek 
na dojčenie. Prihlásenie sa na: 0949 429 752, 
vedie laktačná poradkyňa Lujza Servanská 
Štvrtok, 8. 3., o 18. h Tvorivé matky – „Tutu 
sukne”. Prihlásenie sa na: miroslava.marko-
va77@gmail.com, účasť bez detí
Streda, 14. 3., o 10. h Bachove kvety a ho-
meopatia. Prihlásenie sa na: mcoblacik@ma-
terskecentra.sk
Utorok, 13. 3., o 10. h Tvorivé dielničky pre 
deti – Jarné maľovanie. Prihlásenie sa na: be-
lovova@seznam.cz (Katka Habrdová) 
Streda, 21. 3., o 9,30 h Feng šuej – 5 živlov 
vo feng šuej. Prihlásenie sa na: mcoblacik@
materskecentra.sk
Ak nás chcete podporiť, darujte nám 2 % 
z daní. Ďakujeme!

  mesačník samosprávy Mestskej časti Bratislava-Lamač
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Program JDS na marec                                       
 
7. 3., 14 až 16 hod. Voľný program 
14. 3., 14 až 16 hod. Spoločne si zaspie-
vajme 
21. 3., 14 až 16 hod. Voľný program 
28. 3., členská schôdza nebude, pretože 
členovia výboru sa zúčastnia na okres-
nej konferencii JDS 


